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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 72 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 73 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 4/2014 från nämndens sammanträde 2014-

05-20 som justerats 2014-05-22. 

 

 

§ 74 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Vice ordförande Emilia Bjuggren (S) och ledamoten Billy Östh (M) utses att justera dagens 

protokoll. Som justeringsdag beslutas den 19/6. 

 

§ 75 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av beslut fattade med delegation 

 

A. Beslut bl.a. DIF boxning. 

B. Eken cup bl.a.  

C. Förråd Zinkensdamms IP. 

D. Upprustning Kristinebergs IP. 

E. Bullerplank Kärrtorps IP. 

F. Beslut bl. a. Mälarhöjdens kanotsällskap. 
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§ 76 
Övriga anmälningsärenden 
 

Anmälan gjordes av: 

 

A. Svar på skrivelse: Barn och ungdomar behöver fler fullstora hallar. Dnr 2014/401. 

B. Granskningsrapport Spånga Tennis och Bordtennisklubb. 

C. Granskningsrapport avseende Kaknäs Ridhus AB. 

D. Granskningsrapport avseende Spårvägens Tennisklubb. 

E. Svar på skrivelse från Simförbundet. 

F. Medborgarförslag angående skatepark i Hässelby från Hässelby - Vällingby SDN. 

G. Svar på skrivelse: Flytt av Älvsjö idrottsplats, dnr 412-418-2014. 

 

Särskilt uttalande 
Axel Nekham (MP) lämnar särskilt uttalande på § 76 G enligt följande: Det är viktigt att ha en 

god dialog med föreningslivet. Vid exempelvis planering och utformning kan föreningarna 

bidra med värdefulla synpunkter som kan höja kvaliteten i arbetet ytterligare. Vi ser det som 

mycket positivt att Älvsjö AIK FF vill dela med sig av sina synpunkter inför flytten av Älvsjö 

idrottsplats. 

 

§ 77 
Förslag till nya och ändrade taxor 2015 samt kriterier för vissa taxor 
Dnr: 413-520-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

 i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut  

 

uppdra åt förvaltningen att tillsammans med Stockholms ishockeyförbund titta på 

vilka konsekvenser förslaget om nya säsongsperioder får för de berörda 

ishallsföreningarna samt återkomma till nämnden om det visar sig få negativa 

konsekvenser för föreningarnas barn- och ungdomsverksamheter.  

 

därutöver anföra 

 

Vi anser att förslaget till nya taxor är bra och stämmer väl överens med stadens idrottspolitiska 

program. Vi har dock blivit uppmärksammade på att de nya säsongsperioderna för ishallarna 

riskerar att få negativa konsekvenser för de föreningar som själva ansvarar för driften av någon 

av stadens ishallar i form av minskade intäkter då för- och eftersäsongerna tas bort. Vi tycker 

det är positivt med en förlängd nolltaxeperiod i ishallarna och bedömer att det i det stora hela 

gynnar ishockeyn. Detta är dock inte rimligt om det medför stora ekonomiska konsekvenser för 

den enskilda föreningen. Vi vill därför att idrottsförvaltningen tillsammans med Stockholms 

ishockeyförbund tittar vidare på vilka konsekvenser de nya säsongsperioderna får för 

ishallsföreningarna. Om det visar sig att det nya förslaget om ändrade säsongsperioder innebär 

avsevärt negativa konsekvenser för föreningarnas barn- och ungdomsverksamheter bör 

förvaltningen återkomma till nämnden för en revidering.  
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Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-06-04. 

Idrottsnämnden fick i budget 2013 i uppdrag att, i samråd med kommunstyrelsen, inför budget 

2014 utreda vilka taxor och avgifter inom nämndens ansvarsområde som kan beslutas av 

nämnden efter delegation från kommunfullmäktige, samt utarbeta förslag till ramar och 

riktlinjer för dessa beslut. 

 

Som en följd av uppdraget i budget 2013 föreslås nya taxor för de vanligast förekommande 

evenemangen samt kommersiell uthyrning. 

 

Vidare föreslår förvaltningen uppdaterade kriterier för att få subventionerad taxa och nolltaxa. 

 

Det är inte möjligt att fastställa taxor för kända och okända tjänster som varierar från gång till 

gång. För tilläggstjänster, tjänster och varor där taxor saknas, enligt bilaga 1-4, föreslår 

idrottsnämnden att kommunfullmäktige godkänner följande ramar för prissättning: priserna ska 

baseras på självkostnad i enlighet med kommunallagens bestämmelser om självkostnad 

respektive marknadspris i de fall försäljning sker på en konkurrensutsatt marknad.  

 

Därutöver har förtydliganden gjorts i tjänsteutlåtandet samt i taxebilagorna för att säkerställa att 

taxesättningen inte blir godtycklig och att det är kommunfullmäktige som fastslår vilka kriterier 

som gäller, för att avgöra när olika taxor är tillämpliga. 

 

Förvaltningen anser att det uppdrag som gavs i budget 2013 inför 2014 är avslutat i och med 

detta taxeärende, med hänsyn taget till ovanstående. 

 

Utöver de ändringar som gjorts som en konsekvens av ovan nämnda uppdrag föreslås även 

andra förändringar av taxor. En av dessa är förvaltningens förslag att avskaffa för- och 

eftersäsong för ishallar.  

I övrigt, vid sidan av en del mindre förändringar, kan nämnas införandet av nya träningskort 

som efterfrågas vid sim- och idrottshallarna samt vissa ändringar av taxorna för planhyror som 

gynnar barn och ungdomar. Exempelvis föreslås att vuxna (föreningar) som bokar/tilldelas tid 

på prioriterade ungdomstider får högre taxa dessa tider. Syftet är att vuxna i större utsträckning 

ska välja att träna på andra tider så att ungdomar tilldelas fler timmar under prioriterad 

ungdomstid. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Vice ordföranden Emilia Bjuggren (S) samt ledamoten Billy Östh (M) och Daniele Fava (FP) 

och Fredric Ericsson (C) yrkar bifall till sitt förslag till beslut. Se under rubriken BESLUT. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande:  

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

2. Nolltaxa för barn- och ungdoms verksamhet vid stadens anläggningar skall gälla året 

om. 

3. Förvaltningen ges i uppdrag att införa fritt inträde för barn och ungdomar till simhallar 

under vissa timmar per dag. 
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Följande anförs: 

 

Det är viktigt att idrottsresurser inte enbart går till föreningsanslutna barn och ungdomar utan 

också till de som inte är medlemmar i föreningar. Fritt inträde till simhallarna för dessa barn 

och ungdomar är en rättvisefråga för att fördela gemensamma resurser som kommer alla till 

gagn. Fritt inträde för dessa grupper kan organiseras på ett sätt som inte behöver genera allt för 

stora kostnader och kan för den enskilde vara ovärderligt. Det ligger i linje med det 

idrottspolitiska programmet vars mål är att täcka behov i alla grupper. 

 

Det är hög tid att idrottsnämnden slopar säsongsbunden nolltaxa för barn- och ungdoms 

verksamhet, nolltaxa måste gälla året om. Verksamheterna för de allra flesta idrotter gäller 

under större delen av året, detta möjliggör att fler har råd att idrotta. 

Axel Nekham (MP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande: Om jag hade haft rösträtt så hade jag 

anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas, Centerpartiets och Socialdemokraternas 

förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Vice ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar en-

ligt vice ordförande Emilia Bjuggrens m.fl. (S), Billy Östh m.fl. (M) och Daniele Fava (FP) och 

Fredric Ericsson (C) förslag till beslut. 

Reservation 
Mehdi Oguzsoy (V) och Axel Nekham (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

respektive förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Axel Nekham (MP) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande: Det är positivt att taxorna ses över så att de är konsekventa och rättvisa. I 

tertialrapport 1 redovisades en sänkning av försäljningen i stadens simhallar, dock saknas ett 

resonemang kring detta i ärendet. Taxorna ska sättas på en ekonomiskt rimlig nivå men ska 

också uppmuntra stockholmarna med sämre ekonomiska förutsättningar till fysisk aktivitet. Vi 

önskar att ett resonemang kring taxornas roll i att vända den minskade försäljningen hade 

redovisats i ärendet. Vi noterar också med viss oro att kostnaden för evenemang för stadens 

damlag riskerar att höjas. Det är viktigt att förvaltningen noga följer hur detta påverkar de här 

lagens ekonomi vilken i de flesta fall är mycket ansträngd. 
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§ 78 
Månadsrapporten per maj 2014 
Dnr: 101-1211-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-06-10. 

Förvaltningens månadsprognos per maj grundar sig på bokslut 2013, kända förändringar samt 

utfall till och med maj, samt de genomgångar som hölls med samtliga enheter i samband med 

tertialrapport 1. Årsprognosen, efter resultatdispositioner och beräknad budgetjustering, innebär 

ingen avvikelse jämfört med budget. 

 

Totala intäkter från försäljning av årskort, halvårskort och engångskort under perioden januari-

maj har minskat med 2,3 mnkr (4,2 procent) jämfört med motsvarande period 2013. Sålda års- 

och halvårskort till och med maj har minskat med 894 kort 2014, vilket innebär en minskning 

med 5,5 procent. 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 27,0 mnkr 2014 efter godkännande av 

utökade medel för tillgänglighetsåtgärder om 2,0 mnkr, som nämnden begärde budgetjustering 

för i samband med verksamhetsplan 2014. Ingen avvikelse beräknas jämfört med budget. 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet avseende energikostnadsutvecklingen och 

intäktsutvecklingen under året.  

Idrottsnämnden kommer att be om en budgetjustering i samband med tertialrapport 2, som 

innebär ett önskemål om att 2 mnkr för Citybad överförs från driftbudgeten till 

investeringsbudgeten. 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och 

investeringar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Vice ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande:  

 

1. Delvis godkänna rapporten. 

 

2. Hos kommunstyrelsen begära ekonomisk kompensation för prognostiserade budgetunderskott. 

 

3. Inte skjuta upp planerade underhållsinvesteringar för att få ekonomin i balans. 

 

4. Inte göra nedskärningar i föreningsbidrag. 

 

 

 

 



Idrottsnämnden 2014-06-17  Protokoll nr 5/2014 

 7 

Följande framförs: 

Högeralliansens budget för idrottsnämnden är allt annat än en budget i världsklass för använda 

utnötta slogans och floskler. Det har inte funnits en enda månadsrapport eller tertialrapport som 

visat att budgeten har hållit. Alla dessa redovisningar har pekat på att högeralliansen inte har 

lyckats hålla budgetar i balans och verksamheterna ändamålsenliga. Det har slagits 

världsrekord i misskalkyler. Styrande majoriteten har gjort smygnedskärningar för att hålla 

ekonomiska kalkyler men med deras nyspråk har det hetat att man har satsat mer än någonsin. 

Nu skall idrottsföreningar, som är garantin för ett bra idrottsliv i kommunen betala ett högt pris 

för högeralliansens nedskärningar. I slutändan är det barn och ungdomar som drabbas värst av 

den förda politiken. Ekonomiska medel som skall gå till löpande underhåll av 

idrottsanläggningar har blivit högeralliansens räddande livrem. Pengarna går i stället till att 

täcka budgetunderskottet. På så sätt kan de rädda sitt skinn men till ett högt pris ty det kan bli 

mycket mer kostsamt att underhålla anläggningar i efterhand. 

Beslutsgång 
Vice ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

§ 79 
Upprustningen av simhallen i Åkeshovs sim och idrottshall 
Dnr: 411-860-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Huvudsakligen godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till upprustning av befintlig simhallsdel i 

Åkeshovs sim- och idrottshall med en sammanlagd investeringsutgift om 280,0 mnkr 

och ger förvaltningen inför kommande genomförandebeslut rätt att, av 

fastighetskontoret, beställa fortsatt framtagning av erforderliga handlingar för 

genomförande av projektet till en kostnad om 50,0 mnkr.  

 

3. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna erforderligt tillägg till nuvarande 

hyresavtal om cirka 17,2 mnkr till följd av investeringen enligt erhållet 

hyresmedgivande i kommun-styrelsens ekonomiutskott 2014-04-24.  

 

4. Uppdra åt idrottsförvaltningen att fortsätta projektering av en tillbyggnad för 

ytterligare en 25-metersbassäng i enlighet med gällande detaljplan. 

 

5. Uppdra åt idrottsförvaltningen att ser över möjligheter att bredda nuvarande 25-

metersbassäng om det är möjligt och inom rimliga kostnader.   

 

6. Uppdra åt idrottsförvaltningen att fortsätta projektering för en temporär överdäckning 

av Nälstabadet.  

 

7. Uppdra åt idrottsförvaltningen att fortsätta med projekteringen av de 

tillgänglighetsförbättrande åtgärderna i idrotts- och gymnastikhallen. 

 

8. En eventuell tillgänglighetsanpassning av bowlingen ska finansieras genom höjd hyra 

för hyresgästen som motsvarar de faktiska kostnaderna. 
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därutöver anförs: 

 

Alliansens gruppledare har presenterat en finansieringslösning för utbyggnaden av Åkeshov 

och en temporär överdäckning av Nälsta som innebär att nämnden kommer att tillskjutas 118 

miljoner kronor. Detta är ett väldigt positivt besked för stockholmarna. Projektet är angeläget 

på många sätt, inte minst utifrån att Stockholm växer och behovet av nya idrottsanläggningar är 

stort.  

Stockholms stads simhallar är välbesökta och uppskattade av många stockholmare. Simning är 

enligt flera undersökningar den idrott som personer som normalt sett inte är fysiskt aktiva 

värdesätter högst för att få motion. Samtidigt finns det fortfarande stockholmare som inte kan 

simma och det finns en stor efterfrågan på fler undervisningsbassänger. Investeringen är därför 

angelägen utifrån de mål och prioriteringar som fastslås i vårt idrottspolitiska program.  

Det beslut och den lösning som idrottsnämnden förespråkade redan i december är på många sätt 

ekonomiskt fördelaktigt för staden och stadens invånare. Förutom att tillgodose behovet av 

ersättningsbassäng under renoveringstiden så kan vi också fördubbla bassängkapaciteten på 

Åkeshov. Detta till en kostnad som motsvarar en fjärdedel av vad det kostar att bygga en ny 

simhall på ny plats.  

Vi har sedan idrottsnämndens beslut i december fått indikationer på att det torde vara möjligt 

att överdäcka Nälsta till en betydligt lägre kostnad än det förslag som berörda förvaltningar har 

presenterat för nämnden. Vi ser därför att detta undersöks noggrannare i syfte att värna 

stockholmarnas skattemedel, men vi understryker samtidigt att vi inte är beredda på att 

kompromissa gällande funktionen.  

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-06-04. 

Fastighetskontoret utredde i samråd med idrottsförvaltningen under våren 2013 fyra olika 

alternativ för åtgärder för Åkeshovs sim- och idrottshall avseende upprustning, ny- eller 

ombyggnad. Utredningen syftade till att ta fram vilket alternativ som utifrån olika omständig-

heter, till exempel ekonomiska, var mest fördelaktigt att gå vidare med. Man kom gemensamt 

fram till att det alternativ som i utredningen benämns 0-alternativet var det mest fördelaktiga 

med hänsyn till omständigheterna. Det innebär en upprustning av den befintliga simhallen till 

en beräknad kostnad om 273,0 mnkr.  

 

I kommunfullmäktiges budget för 2014 finns avsatt investeringsmedel om 50 mnkr 2014. I 

flerårsprogrammet för de kommande två åren finns 125 mnkr reserverade för 2015 och 105 

mnkr för 2016. Det innebär en sammanlagd budgetram för projektet på 280,0 mnkr.  

 

Den reserverade ramen räcker för en total upprustning inklusive tillgänglighetsanpassning av 

den befintliga simhallen med tillhörande teknikutrymmen. Budgeten medger inte åtgärder för   

övriga delar, till exempel tillgänglighetsförbättringar i idrottshall och gymnastikhall. 

Fastighetskontoret ser detta som en risk som kan medföra svårigheter att få bygglov för 

projektet.  

  

Målsättningen med upprustningen är att förlänga de upprustade delarnas livslängd med minst 

20 år. Ett underlag finns framtaget och det kommer ytterligare att detaljbearbetas för att ligga 

till grund för ett kommande genomförandebeslut i kommunfullmäktige och därefter som 

underlag för upphandling. Kostnaden för att ta fram handlingar som ett komplett underlag för 

ett genomförandebeslut beräknas till cirka 7 mnkr, som inryms inom det budgetanslag på 50 

mnkr som finns 2014. 

Avskrivningstiden för de åtgärder som utförs är 33 år för huvuddelen av vad som ingår i 

projektet. Internräntan uppgår för närvarande till 2,85 procent. Den självkostnadshyra som till-
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kommer som en följd av investeringen beräknas inte överstiga 17,2 mnkr, och består till största 

delen av kapitalkostnader. Det är också det belopp som anges i ekonomiutskottets hyresmed-

givande. Samråd med stadsledningskontoret har skett och ärendet har också hanterats i 

kommunstyrelsens ekonomiutskott (KSEKU) 2014-04-24. Beslutet innebär att KSEKU i 

enlighet med kommunfullmäktiges beslut medger en upprustning av simhallsdelen för 

sammanlagt 273 mnkr. Överstigande kostnader för bland annat överdäckning av Nälsta och 

ytterligare en 25-metersbassäng, kräver omprioriteringar inom befintlig budgetram för 

idrottsinvesteringar om dessa ska kunna genomföras. 

Framlagda förslag till beslut 
Vice ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar delvis bifall till (M), (FP), (C) förslag till beslut. 

Hon ansluter sig till de första åtta satserna i förslaget. Mehdi Oguzsoy (V) gör likaledes 

tillsammans med Axel Nekham (MP). Billy Östh (M) och Daniele Fava (FP) och Fredric 

Ericsson (C) yrkar bifall till sitt förslag till beslut. Se under rubriken BESLUT. 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Centerpartiets förslag till beslut 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt Billy Östh m.fl. (M) och Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson 

(C) förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: För oss Socialdemokrater är 

det mycket glädjande att den borgerliga alliansen nu trots allt har lyckats få fram erforderliga 

medel för den akuta upprustningen av Åkeshovs simhall inklusive nödvändiga 

tillgänglighetsanpassningar, tillbyggnad samt temporär överdäckning av Nälstabadet under 

renoveringen. Projektet upprustning av Åkeshovs sim- och idrottshall startade som en del av 

uppdraget ”Stimulans för Stockholm”, en satsning 2009 där investeringar tidigarelades. Ett 

inriktningsbeslut i kommunfullmäktige i mars 2010 innebar att utredningsarbetet kring de fyra 

anläggningarna skulle fortsätta. I det efterföljande arbetet vet vi att upprustningen av den enda 

av de tidigarelagda investeringarna, Farsta sim- och idrottshall blev betydligt dyrare än 

beräknat. Mot denna bakgrund borde budgetjusteringar ha gjorts för att säkerställa att de övriga 

tidigarelagda prioriterade och nu till stora delar uttjänta sim- och idrottshallarna kunnat 

upprustas, tillgänglighetsanpassats osv. Allt i enlighet med kommunfullmäktiges beslut.  

Tidigareläggningen har snarast blivit en senareläggning vilket är ytterst bekymmersamt. 

Särskilt i ljuset av den stora inflyttningen till Stockholm, inte minst av barn och unga; de mål 

som uttalas i läroplanen om obligatorisk simundervisning och krav på simkunnighet; och 

utifrån de mål och prioriteringar som fastslås i stadens idrottspolitiska program. 

 

Axel Nekham (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: Det är positivt att det nu ser ut att 

finnas medel till upprustningen av Åkeshovs sim- och idrottshall. Med tanke på trycket på 

befintliga simhallar i västerort är det utmärkt att badet byggs ut med ännu en 25-metersbassäng.  

Det har varit många turer kring finansieringen av upprustningen och vi hoppas nu att ansvariga 

förvaltningar nu får den trygghet som behövs för att kunna genomföra upprustningen på 

effektivast möjliga sätt. Trots utlovade medel i tertialrapport 2 saknas pengar för 

tillgänglighetsinvesteringen av bowlinghallen. Dessutom uppdras förvaltningen finna nya 

medel i den redan underfinansierade investeringsbudgeten. De skiftande direktiven och 

förutsättningarna som präglat det här projektet har skapat stor oro framförallt bland Västerorts 

simföreningar som lagt mycket tid och energi på att engagera sig i frågan. Dessa föreningar 

kommer antagligen inte våga andas ut och börja planera för framtiden förrän spaden sätts i 

marken för ombyggnaden. Vidare vill vi trycka på att det är mycket viktigt att hela 

anläggningen, dvs. även idrottshall, gymnastikhall och bowlinghall, tillgänglighetsanpassas så 

att den kan komma alla stockholmare till del.  
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En överdäckning av Nälstabadet är en viktig förutsättning för föreningslivets verksamhet under 

renoveringen av Åkeshov och Vällingby sim- och idrottshallar. Överdäckningen bör vara 

permanent i enlighet med idrottsförvaltningens rekommendationer. Karaktären av utebad kan 

behållas genom att bygga med stora skjutbara glaspartier och ett välvt takparti. Driftskostnaden 

för en temporär utbyggnad av Nälstabadet är alltför hög, speciellt vad gäller värmekostnaderna. 

Förvaltningen skriver i sitt svar att ”trots den enorma värmeförbrukningen kommer det att bli 

väldigt svårt att nå upp till 29 grader i luften och 27 grader i vattnet under vinterperioden”.  

När vi nu har chansen att tredubbla bassängkapaciteten till en relativt låg kostnad är en 

permanent överdäckning av Nälstabadet att föredra framför en energislukande temporär 

lösning. 

De finns stora potentialer i energibesparing i samband med större renoveringar. Förvaltningen 

bör beakta möjligheterna att bygga med passivhusteknik samt nyttja solceller och andra 

förnybara energikällor. Miljöpartiet har i sin budget avsatt 100 miljoner kronor till 

energieffektiviserande åtgärder. Säkra cykelparkeringsmöjligheter bör finnas i anslutning till 

simhallen och utformning av omklädningsrum ska ses över ur ett hbtq-perspektiv.  

 

 

§ 80 
Förbättra trafiksäkerheten vid Sätra ridanläggning – svar på 
skrivelse 
Dnr: 417-272/2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Svaret på skrivelsen läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-21. 

De fyra allianspartierna (M), (FP), (C) och (KD) samt Mälarhöjdens Ryttarsällskap har i var sin 

skrivelse tagit upp trafikproblemen kring den nya ridanläggningen i Sätra. Skrivelserna tar upp 

åtgärder som övergångsställe och ytterligare gång- och cykelväg samt önskemålet om en 

busshållplats i anslutning till ridanläggningen.  

 

I detta tjänsteutlåtande redovisas utförda och planerade åtgärder samt de omständigheter som 

påverkar de tänkta lösningarna. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Vice ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Billy Östh m.fl.(M), Daniele Fava m.fl. (FP), Fredric Ericson (C) samt Leif Kroon (KD) lämnar 

särskilt uttalande enligt följande: För oss är det centralt att våra brukare känner sig trygga när 

de ska ta sig till och från våra idrottsanläggningar. Det var det som var bakgrunden till att 

alliansen i idrottsnämnden, trafik- och renhållningsnämnden samt SL lämnade in den aktuella 

skrivelsen i tidigare i år.  

För oss är det viktigt att frågan kommer framåt och anser att idrottsförvaltningen bör ta en 

tydligare och mer pådrivande roll i diskussionerna med SL och trafikkontoret i syfte att få till 

stånd en kollektivtrafiklösning samt fungerande gång- och cykelvägar till anläggningen. Utifrån 

svaret vi har fått så bedömer vi att ingen tagit på sig ledartröjan i frågan vilket vi tycker är 

olyckligt då vi anser att det är mycket angeläget att problemet får en lösning innan arbetet med 

Förbifart Stockholm drar igång.  

För oss är det lika självklart att alla våra brukare ska tillgodoses en trygg och säker väg till och 

från våra anläggningar som att vi ska erbjuda en trygg miljö på våra anläggningar. Vi vill 

därför uppmana idrottsförvaltningen att inta en tydligare roll i diskussionerna med andra 

berörda parter så att frågan hamnar högre upp på dagordningen och inom kort kan få en 

lösning.  

 
§ 81 
Fördelningsprinciper för stadens idrottsanläggningar 
Dnr: 414-469-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Förslaget till nya fördelningsprinciper godkänns. 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-20 

Förvaltningschefen utsåg under våren 2013 en arbetsgrupp som skulle göra en översyn av de 

befintliga fördelningsprinciperna för stadens idrottsanläggningar. De principerna beslutades av 

dåvarande kultur- och idrottsnämnden 1998 (bilaga 1). 

 

Syftet med översynen har varit att tydliggöra huvudprinciperna för samtliga idrotter med ett 

gemensamt regelverk. Dessutom ska principerna anpassas till det nya idrottspolitiska 

programmet och de förutsättningar som råder i dag för de olika idrotterna. 

I ärendet beskrivs också översiktligt processen för de mer detaljerade reglerna för respektive 

anläggningstyp. De ska styra fördelningen mellan föreningarna och de olika utövarna/lagen. 

Reglerna beslutas på delegation av förvaltningschefen. 

Fördelning av tider sker till verksamhet som bedrivs på Stockholms stads idrottsanläggningar. 

Det gäller till exempel idrottsplatser, bollplaner, idrottshallar, simhallar, ishallar, 

gymnastiksalar (kvällstid och helger). 

Fördelning sker till skolans schemalagda verksamhet i idrottsnämndens anläggningar, stadens 

övriga verksamhet, föreningar med säte i Stockholms stad och för allmänhetens tider.  

Utöver allmänhetens tider på stadens idrottsanläggningar finns anläggningar i staden som inte 

är bokningsbara, så kallade spontan-idrottsytor. Dessa är ständigt tillgängliga för allmänheten 

när det är säsong. Ingen avgift tas ut. Det gäller exempelvis mindre bollplaner inramade med 

stängsel eller sarger och med underlag som konstgräs eller grus, lekparker, parker, motionsspår, 

utegym, särskilda isbanor för allmänhet, skidspår, vissa bassängbad utomhus, strandbad och 

skateboardanläggningar. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Vice ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V), Axel Nekham (MP) lämnar ett gemensamt sär-

skilt uttalande enligt följande: Det är mycket bra att förslaget till fördelningsprinciper har 

diskuterats med specialdistriktsförbunden och att förvaltningen lyssnat in och också beaktat 

deras synpunkter om sina behov, utmaningar och möjligheter i samband med det nya förslaget. 

Vi instämmer i förvaltningens uppfattning om goda kontakter och samarbeten med förbunden 

fortsättningsvis och behovet av informationsinsatser i samband med att de nya rutinerna börjar 

gälla 2015.  

Det är bra att damhockeyn får elitstatus men det kan finnas skäl att utreda om även fler idrotter 

med kvinnor som utövare, exempelvis dambandy och roller derby, bereds plats när 

verksamheterna når rimlig storlek. Att bereda plats för fler lag och idrotter riskerar dock att 

elitidrotterna tar plats från barns och ungas bekostnad. Vi återkommer alltså till frågan om 

vikten av att fler idrottshallar byggs i staden. 

Vi vill understryka vikten av fortsatt dialog och eventuella justeringar av fördelnings-

principerna om det visar sig att de får negativa konsekvenser för idrottsföreningarna i 

Stockholm. När nu förvaltningen får ett större ansvar att fördela tider bör ett uppföljnings-

system etableras så att idrottsnämnden kan få statistik över fördelningen av tider. Denna 

statistik ska naturligtvis vara könsuppdelad. 

 

Billy Östh m.fl.(M), Daniele Fava m.fl.(FP), Fredric Ericson (C) samt Leif Kroon (KD) lämnar 

särskilt uttalande enligt följande: Det är glädjande att stadens idrottspolitiska program nu även 

genomsyrar nämnden fördelningsprinciper. Vi tycker det är positivt att barn och unga ges bättre 

förutsättningar att träna på rimliga tider men även att fokus flyttas från tävlingsdeltagande till 

antalet medlemmar i fråga om tidstilldelning. Vi hoppas att det även kan bidra till att stävja 

tidiga elitsatsningar och gynna de barn och unga som bara vill träna för att det är kul och inte 

alla gånger vill tävla.  

En annan utmaning är att möta det växande behovet av anläggningar att fördela tider i, framför 

gäller det inomhushallar. I idrottsnämndens investeringsram för 2014 -2018 återfinns 10 nya 

fullstora hallar vilket är ett bra steg i rätt riktning. Som en snabb lösning har Alliansen tidigare 

lyft fram vikten av att nyttja stadens befintliga resurser på ett mer effektivt sätt än idag. Det 

finns fortfarande många skolidrottshallar som står tomma på kvällstid och som dessvärre aldrig 

kan fördelas till föreningar som behöver dem. Alliansen har flera gånger poängterat vikten av 

att idrottsnämnden och utbildningsnämnden arbetar för en lösning och att fler skolor öppnas 

upp. Resultatet har hittills varit att två skolor öppnats upp och ytterligare ett par är på gång. Vi 

vill uppmana idrottsförvaltningen att intensifiera arbetet med att öppna upp våra skolor för 

föreningslivet efter skoltid så att vi kan öka antalet möjliga träningstimmar att fördela.   
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§ 82 
Nybyggnation av en specialhall för gymnastik på Mälarhöjdens IP             
Förslag till inriktningsärende 

Dnr: 411-286-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för byggnation av en ny specialhall för 

gymnastik på Mälarhöjdens idrottsplats, med en sammanlagd investeringsutgift om cirka  

49 mnkr och ger förvaltningen inför kommande genomförandebeslut rätt att, av 

fastighetskontoret, beställa erforderliga handlingar för genomförande av projektet till en 

kostnad om 2 mnkr.  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna ett erforderligt tillägg till nuvarande 

hyresavtal med fastighetskontoret om cirka 3,5 mnkr år 1. 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-06-03 

Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen påbörjat arbetet med att undersöka 

möjligheterna för nybyggnation av en gymnastikhall på Mälarhöjdens idrottsplats.  

 

Behovet av en ny hall i söderort, specialanpassad för gymnastik, bedöms av 

idrottsförvaltningen som mycket stort. Mälarhöjdens idrottsplats passar utmärkt med sina goda 

kommunikationer för både kollektiv- och bilburen trafik. Hallen föreslås uppföras på befintlig 

grusfotbollsplan och planeras som en dubbelhall om cirka 3 350 kvm. Hallens föreslagna 

placering är mycket fördelaktig för kringliggande bostadsområden, eftersom den kommer att 

fungera som ett naturligt bullerplank mot E4/E20. 

 

Kostnaderna för anläggningen beräknas enligt framtagen kalkyl av fastighetskontoret till 

sammanlagt cirka 49 mnkr, inklusive markarbeten och inklusive kostnader för bland annat 

omläggning av ledningar i mark, sprängningsarbeten för hoppgropar, angöring och 

kompletterande parkeringsytor etc.  Den planerade dubbelhallen innebär att redskap och 

utrustning kan stå kvar i stor omfattning vilket sparar mycket tid och kraft, liksom att förråden 

för redskap kan minimeras. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

 

 

 

 



Idrottsnämnden 2014-06-17  Protokoll nr 5/2014 

 14 

 

Framlagda förslag till beslut 
Vice ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Axel Nekham (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: Det är mycket positivt att en 

specialhall för gymnastik nu kommer att uppföras i söderort. Gymnastikföreningarna har 

återkommande lyft behovet av en specialhall och förhoppningsvis kan det leda till att köerna till 

Stockholms gymnastikföreningar kortas.  

Vid nybyggnation bör nya alternativa lösningar på energieffektiva byggnader prövas. I Växjö 

har exempelvis världens första tennishall med passivhusstandard byggts. I stadens 

miljöprogram anges att energianvändningen ska vara högst 55 kWh/kvm i nyproducerade 

byggnader. Idrottsförvaltningen bör ha högre ambitioner än så. Energianvändningen i 

nyproducerade idrottshallar och idrottsplatser bör förbruka max 50 kWh/kvm. Målet bör vara 

att efter år 2015 bygga enligt passivhusstandard. Ur klimatsynpunkt är det mycket viktigt att 

använda sig av förnybara energikällor, såsom exempelvis solceller, och det bör prövas om 

solceller kan användas på gymnastikhallens tak. Säkra cykelparkeringsmöjligheter bör finnas i 

anslutning till hallen och utformning av omklädningsrum ska ses över ur ett hbtq-perspektiv. 

 

Billy Östh m.fl.(M), Daniele Fava m.fl.(FP), Fredric Ericson samt Leif Kroon (KD) lämnar sär-

skilt uttalande enligt följande: Vi tycker det är glädjande att arbetet med gymnastikhallen går 

framåt, det har varit en fråga som vi från Alliansen drivit på och det är roligt att den kommer att 

stå klar inom ett par år.  

Gymnastiken är den femte populäraste idrotten i Stockholm idag med 5058 föreningsaktiva 

fördelat på 18 föreningar och intresset växer hela tiden. Framför allt attraherar gymnastiken 

tjejer (75 procent av medlemmarna) och denna investering ska därför ses som en satsning riktad 

till framför allt tjejidrotten. Idrottsnämnden har fastslagit att tjejer, framför allt i tonåren, är en 

prioriterad målgrupp i stadens idrottspolitiska program varför denna investering är angelägen.   

 

 
§ 83 
Fyllnadsval till rådet för funktionshindersfrågor             
Dnr: 407-1310-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  

 

att utse Robin Slätt som ny ledamot för perioden 2011-2014 till idrottsnämndens och 

Stockholm Globe Arena Fastigheter ABs gemensamma råd. 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-20 

HSO Stockholms stad samordnar nomineringarna till stadsdelsnämndernas, facknämndernas 

och bolagens råd för funktionshinderfrågor i samverkan med handikappföreningar både inom 

och utanför HSO.  

 

Robin Slätt, HSO, har fyllnadsnominerats som ny ledamot för perioden 2011-2014 till 

idrottsnämndens och Stockholm Globe Arena Fastigheter ABs gemensamma råd. Robins 

hemmaförening är Föreningen för Hörselskadade och Döva Barn med Familjer, FHDBF. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Vice ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 
§ 84 
Information och övriga frågor  
 

Förvaltningschefen Olof Öhman informerade bl. a om att Miljöförvaltningen stängt 

skolsimhallen Spångahallen, troligen kan hallen öppna igen om några veckor.  

Det har brunnit i ett garage på Stadshagen IP, branden troligen anlagd. 

Invigning av utegym och beachvolleybollplanen på Gärdet den 24/5.  

Invigning av konstgräs på Bromstens IP den 17/8.  

DN galan den 21/8. Den 6/9 är det 80 års jubileum på Stora Mossens IP.  

7/9 är det Idrottens dag i Hagaparken där bl.a. prins Daniel m.fl. medverkar och slutligen 13-14 

september är det 100 års jubileum av Enskede IP. 

  

Marie Åberg (S) undrar vad som pågår i Bredängsbadet och får svar av avdelningschef Robert 

Sköld att man där tidigarelagt kontroll av badet och hållfasthet och inom kort kommer att få 

svar om detta.  

 

Mehdi Oguzsoy (V) undrar över öppettiderna i Sköndalsbadet och får till svar av 

avdelningschef Robert Sköld att det ej finns några indikationer på att en tidigare öppning 

efterfrågas. Axel Nekham (MP) gav förvaltningen beröm för den verksamhet på kvällstid som 

man öppnat upp, framförallt för ungdomarna. 

 

Idrottsnämnden tackade för informationen. 
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Ärenden utan personalrepresentation 

 
 
§ 85 
Upphandling avseende driften av IP Skogen             
Dnr: 125-288-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla driften av IP Skogen i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Förvaltningschefen får i uppdrag att fatta tilldelningsbeslut samt teckna avtal. 

 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-26 

IP Skogen (Idrottsplats Skogen) är idag utlagd på privat utförare efter tidigare genomförd 

upphandling. Då förvaltningen använt sig av den förlängningsmöjlighet som avtalet medger 

behöver nu en ny upphandling genomföras.   

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Billy Östh m.fl. (M) och Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. Se under rubriken BESLUT. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) samt Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt 

följande: I huvudsak besluta enligt förvaltningens förslag. 

Krav om kollektivavtal och uppförandekod för leverantörer skrivs in i förfrågningsunderlaget. 

 

Därutöver anföra följande: 

Vid upphandling på idrottsförvaltningens område ska förfrågningsunderlaget alltid innehålla 

sociala och etiska krav samt förbehåll om att ILO:s grundläggande konventioner om mänskliga 

rättigheter i arbetslivet ska följas.  

Staden ska i alla upphandlingar verka för en god arbetsmiljö och rimliga anställningsvillkor, 

exempelvis enligt den beprövade ”Vita jobb-modellen”. Avtalet ska säkra att personalen 

försäkras och att arbetsgivaren betalar in pensioner för de anställda. Kollektivavtal ska vara ett 

krav. Det räcker inte med att lönekostnader understigande avtal mellan Fastighetsanställdas 

Förbund och Almega ska kunna redovisas utan de anställdas villkor ska vara sådana att alla 

avtalade rättigheter säkras. 

Samma yttrandefrihet eller meddelarfrihet i fråga om arbetet ska gälla för personalen i den 

upphandlade verksamheten som för offentliganställda.  
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Stadens antidiskrimineringsklausul är otillräcklig eftersom den inte gäller för underleverantörer 

och inte anger vite som sanktionsmöjlighet. Dessutom kan den tillämpas först när det finns en 

lagakraftvunnen dom, vilket är sällsynt eftersom mål om diskriminering brukar leda till 

förlikning. 

Alla nämnda krav ska självklart gälla såväl leverantör som underleverantörer. 

 

Axel Nekham (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

  
1. Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. I övrigt anföra följande: 

 

Vid konkurrensupphandling ska som regel arbetas fram ett egenregianbud eller kontrollbud i 

syfte att ge ett underlag för att bedöma om det är ekonomiskt och kvalitetsmässigt fördelaktigt 

att lägga ut en verksamhet på entreprenad. Det är viktigt att driftsform väljs utifrån vad som är 

bäst för Stockholms invånare och inte utifrån ideologisk kompass. 

 

Den offentliga upphandlingens potential att bidra till ett hållbart samhälle uppmärksammas 

alltmer både i Sverige och inom EU. Vi anser att staden mycket mer kraftfullt ska använda den 

offentliga upphandlingen som ett medel för att driva samhällsutvecklingen i hållbar riktning. I 

detta ingår att som regel ställa miljökrav, sociala krav och etiska krav i stadens upphandlingar. 

  

Upphandlingsunderlaget av IP Skogen bör kunna kompletteras med sociala krav. Sociala krav 

kan bland annat användas som verktyg för att underlätta för personer som står långt från 

arbetsmarknaden att komma ut i egen försörjning. Dylika krav har ställts i upphandlingar både 

inom staden och i andra kommuner. 

  

Förvaltningen ska i upphandlingar ställa lämpliga etiska krav samt krav på att FN:s 

barnkonvention och ILO:s  kärnkonventioner om mänskliga rättigheter ska följas. Företag som 

anlitas ska ha kollektivavtalsliknande villkor och fullvärdiga försäkringar. 

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till förvaltningens förslag till beslut 

 

Beslutsgång 

 
Vice ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V), reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut. 

Axel Nekham (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 
 
 

Vice ordföranden önskade alla en glad sommar samt avslutade sammanträdet kl. 18.10 


